
PROTOKÓŁ Nr XXVII/2017 
z przebiegu XXVII Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 
odbytej w dniu 16 lutego 2017 r. w godz. od 10.00 – 11.45 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 
 
W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Miasta i Gminy    - zg. z załączoną listą obecności 
− Burmistrz Miasta i Gminy    - Dariusz Strugała 
− Zastępca Burmistrza     - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy     - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 
− radca prawny      - Marianna Frąckowiak 
− kierownicy referatów i jedn. organiza.  - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi  gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Paweł 

Bednarek 
− Dziennikarz Gazety Jarocińskiej  - Jakub Nowak 

 
Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2017- 2024. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół w Jaraczewie oraz zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Goli. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego. 
11. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Jaraczewo za 2016 rok. 
12. Przyjęcie sprawozdania stałych Komisji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo za rok 2016 

(Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług; Komisji Oświaty, 
Kultury i Spraw Socjalnych). 

13. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy. 
16. Wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 

 
1. Otwarcie. 

 
 Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXVII Sesji Rady Miasta i Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych (ustawowy stan 15 
radnych). 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  
 



 Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali  z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 
zmianę.  
Do proponowanego porządku obrad radni nie wnieśli uwag.  
 Zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do 
proponowanego porządku obrad dodatkowego punktu w brzmieniu „11. Podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie stawek dotacji 
przedmiotowej do 1 m³ ścieków. 
Poinformował, iż przez nieuwagę ten projekt uchwały nie został wprowadzony do proponowanego 
porządku obrad z tym, że radni przed sesją otrzymali projekt uchwały i był omawiany na 
posiedzeniach dwóch Komisji Rady ( Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, 
Handlu i Usług; Komisji Rewizyjnej).  
Wyjaśnił, że proponowane w przedkładanym projekcie uchwały stawki dotacji nie ulegają zmianie 
do obowiązujących, zmianie ulega tylko okres  udzielanych dotacji tj. od 1 marca do 31 maja 2017r. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania  nad zgłoszonym  wnioskiem. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku.  
Po wprowadzonej zmianie punkt 11 przedstawionego porządku obrad jest punktem 12 a kolejne o 
jedną liczbę wyżej.  
 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że  radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z 
protokołem i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu. 
Sekretarz rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XXVI 
sesji odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r. nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, bez głosowania. 
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 
 Sprawozdanie z realizacji uchwał (stanowiące załącznik do niniejszego protokołu) podjętych 
na sesji w dniu 29 grudnia 2016 r. złożył zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak. 
 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 
 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
  
 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Burmistrz Dariusz 
Strugała.  
W sprawozdaniu burmistrz odniósł się do wydanych zarządzeń i przygotowanych projektów 
uchwał. 
 Wobec  braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
 Radna Joanna Kożlik zwróciła się z prośbą do Burmistrza (wniosek w formie pisemnej)) 
ustalenie właściciela odcinka drogi w miejscowości Łobzowiec. Wniosek został przekazany 
Burmistrzowi bezpośrednio na sesji.  
 Radny Tomasz Twardowski poinformował, iż z prasy dowiadujemy się, że Gmina Jarocin   
rozdaje swoim mieszkańcom  pojemniki na popiół. W związku z powyższym zapytał, czy byłaby 



możliwość w naszej gminie wprowadzić coś takiego; jakie byłyby z tym związane koszty; jakie 
koszty musieliby ponieść mieszkańcy; czy ten popiół miałby być traktowany jako kolejna frakcja 
segregowanych odpadów. Zapytał również o pojemnik na leki, które nie nadają  się już do użytku, 
ponieważ z tym też  nasi mieszkańcy mieli problem. Wspomniał, że ten tema był swego czasu 
poruszany  na jednej z sesji. 
 Radny Tadeusz Pera zwrócił się z pytaniem do inspektora Wiesława Kostórkiewicza, na 
jakim etapie jest modernizacja mostu na łąkach Brzostów- Zalesie i  kiedy można spodziewać się 
zakończenia remontu.  
 Radny Roman Matuszak złożył interpelacje (na piśmie) w imieniu Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Rusku. Interpelacja dotyczy ujęcia w budżecie gminy budowy remizy strażackiej w 
miejscowości Rusko ( pierwsze pismo w tej sprawie została złożone w miesiącu czerwcu 2016 r.).  
Interpelacja została przekazana Burmistrzowi bezpośrednio na sesji.  
 Radny Edmund Kowalczyk zwrócił się z pytaniem do Burmistrza, czy zostały poczynione 
starania o pozyskanie lekarzy do ośrodka zdrowia w Rusku.  
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na 
posiedzeniach Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 
stanowisko. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że zmiany w budżecie gminy uwzględnione w przedłożonym projekcie niniejszej 
uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 14 lutego br. i zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt 
przedłożonej niniejszej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 10 lutego br. i po 
udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że proponowane zmiany w budżecie 
uwzględnione w projekcie powyższej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 13 
lutego br. nie wnosząc uwag.  
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowała „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XXVII/135/2017 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2017- 2024. 

 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był omawiany na 
posiedzeniach Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 
stanowisko. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że proponowane zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
zostały omówione na posiedzeniu 1 dniu 14 lutego br. i po analizie Komisja przedłożony projekt 
powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, że projekt powyższej uchwały został omówiony 
na posiedzeniu Komisji w dniu 10 lutego br. i zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 13 lutego br. 
nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w  głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 



radnych głosowała „za” podjęciem powyższej uchwały. Uchwała Nr XXVII/136/2017 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały omawiany był na 
posiedzeniach Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 
stanowisko. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że Komisja po udzielonych wyjaśnieniach na posiedzeniu w dniu 14 lutego br. 
projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że przedłożony 
projekt niniejszej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 10 lutego br. i po 
udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt niniejszej uchwały został omówiony 
na posiedzeniu w dniu 13 lutego br. i po udzielonych wyjaśnieniach Komisja nie wniosła uwag. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej 
uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowała „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVII/137/2017 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół w Jaraczewie oraz zamiaru 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Goli. 

 
 Przewodniczący Rady poinformował, projekt niniejszej uchwały był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
Komisji o stanowisko. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Projekt tej 
uchwały został omówiony przez Dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego 
Szkół na posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego br. i po szczegółowej analizie zaopiniowany 2 
głosami pozytywnie i 3 głosy „wstrzymujące”. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że Komisja po szczegółowej analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Dyrektora 
GZEAS, przedłożony projekt niniejszej uchwały na posiedzeniu w dniu 14 lutego br. zaopiniowała 
większością głosów pozytywnie (4 „za”, 1 głos „przeciwny”). 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt niniejszej uchwały został omówiony  
przez Dyrektora GZEAS na posiedzeniu w dniu 13 lutego br. i zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 11 
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały, 2 głosy „przeciwne”, 2 głosy „wstrzymujące”. 
Uchwała Nr XXVII/138/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 
 Przewodniczący rady poinformował, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej 
uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu 10 lutego br. i po szczegółowej analizie Komisja 



zaopiniowała większością głosów pozytywnie ( 3 „za”, 2 głosy „wstrzymujące”). 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji w 
dniu 14 lutego br. i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 13 lutego 
br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 11 
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały, 2 głosy „przeciwne”, 2 głosy „wstrzymujące”. 
Uchwała Nr XXVII/139/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w 
Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do 1 m³ ścieków. 

 
 Przewodniczący Rady wspomniał, że projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniach: 
Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług i Komisji Rewizyjnej 
zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa... poinformował, że  Komisja na posiedzeniu w dniu 14 
lutego br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 13 lutego br. 
nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że  Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  
nie obradowała nad tym tematem z tym, że projekt uchwały został radnym przesłany. Komisja 
Oświaty... nie wniosła żadnych uwag projektu tej uchwały.  
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” podjęciem powyższej uchwały. Uchwała  Nr XXVII/140/2017 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę w obradach.  
 

12. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Jaraczewo za 2016 
rok. 

 
 Szczegółowe sprawozdanie z pracy Komisji za 2016 rok złożył  przewodniczący Komisji 
Sławomir Gruchała.  W sprawozdaniu uwzględniono ilość odbytych posiedzeń; zagadnienia jakimi 
zajmowała się Komisji  oraz informacje o przeprowadzonych kontrolach. 
 Do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag i została przez Radę Gminy 
przyjęte jednogłośnie(15 „za”).  Sprawozdanie w formie pisemnej stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
  

13. Przyjęcie sprawozdania stałych Komisji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo za 2016 rok 
(Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług; Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych). 

 
  Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, 
Handlu i Usług składał przewodniczący Komisji Tomasz Twardowski. Sprawozdanie stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw  Socjalnych składała 
przewodnicząca Komisji Ilona Smolarek. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 Przewodniczący Rady podziękował  radnym za  uczestnictwo w  obchodach świąt 
państwowych oraz uroczystościach i imprezach jakie odbywały się na terenie gminy (organizowane 



przez Urząd Miasta  i Gminy Jaraczewo, jednostki kulturalne i organizacje społeczne działające na 
terenie Gminy Jaraczewo).  
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem sprawozdań obu 
Komisji. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” przyjęciem tych sprawozdań.  
  

14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Nie przekazywano informacji.  
 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 

Pan Wiesław Kostórkiewicz poinformował, że droga, której dotyczył wniosek radnej Koźlik jest 
położona na trzech działkach. Jedna z nich należy do gminy i dwie są prywatne. Informacje 
szczegółowe zostaną udzielone na piśmie.  
W odniesieniu do pytania radnego Tadeusza Pery dotyczącego mostu w Brzostowie, Pan 
Kostórkiewicz wyjaśnił, że została przeprowadzona analiza techniczna stanu obiektu. W tym 
opracowaniu został wskazany zakres rzeczowo-finansowy przedstawiający jakie prace powinny 
zostać wykonane. W obecnym budżecie znalazły się środki na te prace, dlatego będzie w najbliższej 
przyszłości uruchomiony proces przetargowy na wykonanie inwestycji.  
 Zastępca Burmistrza w odpowiedzi na pytanie radnego Tomasza Twardowskiego 
poinformował, że obecnie nie posiada odpowiedniej wiedzy. Jednak na następnej sesji przedstawi 
pełną odpowiedź w tej kwestii.  

Burmistrz Strugała odnosząc się do interpelacji radnego Kowalczyka dotyczącej wynajmu 
pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia w Rusku dla lekarzy specjalistów, poinformował, że zostało 
wysłane w tej sprawie pismo do NFZ i czekamy za odpowiedzią.  
Radny Kowalczyk poprosił o wyjaśnienie, czy zostało publicznie ogłoszona propozycja wynajmu 
pomieszczeń dla lekarzy.  
Burmistrz wyjaśnił, że ogłoszenia nie było, ponieważ najpierw musimy wiedzieć, czy naszej gminie 
przysługują odpowiednie punkty, na podstawie których NFZ zawiera kontrakt z danym lekarzem. 
Natomiast prywatnie może przyjść każdy. 
 

16. Wolne głosy. 
 
 Radny Kowalczyk poprosił o odpowiedź na pytanie, czy do Związku Gmin Wiejskich należą 
również takie gminy jak nasza.  
Burmistrz Strugała wyjaśnił, że do ZGW należą małe gminy miejskie, miejsko-wiejskie i wiejskie. 
 Sołtys wsi Nosków zwrócił się z pytaniem czy w sprawie wcześniejszej interpelacji 
mieszkańców wsi Nosków i Gola dotyczącej gazyfikacji tych miejscowości zostały podjęte jakieś 
konkretne działania. 
Burmistrz Strugała poinformował, że wstępne rozmowy zostały przeprowadzone i możliwe, że w 
przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie z przedstawicielem firmy. Ważna jest też liczba 
chętnych, stąd prośba aby każdego, kto wyrazi chęć zgłaszać do Urzędu. Jednak trzeba przyznać, że 
firma nie jest bardzo zainteresowana taką inwestycją na naszym terenie. Nie zmienia to faktu, że 
rozmowy osobiste będą prowadzone i będziemy starali się przekonywać do naszych racji.  
 Sołtys wsi Poręba poprosił o przedstawienie planów dotyczących zwalczania smogu, w 
takich miejscowościach jak Poręba gdzie ze względu na duże odległości między posesjami 
gazyfikacja nigdy nie nastąpi.  
Burmistrz Strugała wyjaśnił, że nasza Gmina znajduje się w planie wojewódzkim, z którego 
wynika, że nie jesteśmy obszarem zagrożonym smogiem. Przekroczenie norm  występuje czasami 



w przypadku tylko jednego z gazów. Otrzymaliśmy również z Urzędu Marszałkowskiego ankietę 
do wypełnienia, w której mieliśmy wskazać jakie czynności chcielibyśmy aby były podjęte na 
naszym terenie w celu obniżenia emisji gazów trujących. Nie udzieliliśmy konkretnej odpowiedzi 
ponieważ takie propozycje mogłyby spowodować nałożenie na nasz teren pewnych ograniczeń lub 
nakazów, np. wymiany pieców. Poprosiliśmy jednak o odpowiedź w jakim zakresie województwo 
może dofinansować działania zmierzające do poprawy jakości powietrza. W najbliższym czasie 
wejdzie w życie ustawa antysmogowa, która zapewne wprowadzi liczne ograniczenia dotyczące 
paliw używanych do spalania w naszych picach i inne zmiany. Radni otrzymali projekt uchwały 
Sejmiku Województwa dotyczącego gospodarki niskoemisyjnej, który jest na etapie opiniowania. 
Według Burmistrza będzie trzeba wypracować wspólnie stanowisko dotyczące tego projektu.  
 Radny Tadeusz Pera zwrócił się z prośbą, aby w przypadku zgody na pracę firmy 
wykonującej gazyfikacje, brano pod uwagę chronologicznie wsie, zaczynając od tej która złożyła 
wniosek jako pierwsza.  
Burmistrz wyjaśnił, że to jest kwestia dogadania się. Najważniejsze aby doszło do rozmów i byśmy 
nie otrzymali odpowiedzi jednoznacznie negatywnej.  
 Radny Kowalczyk przyznał, że inne gminy też zapewne spotykają się z podobnymi 
problemami i zaproponował aby jeśli jest możliwość wystąpić wspólnie z innymi zainteresowanymi 
w tej sprawie. 
Burmistrz oznajmił, że niestety jest to niemożliwe, ponieważ na naszym terenie działa firma 
prywatna, posiadająca własną sieć i tylko od woli jej właścicieli zależy jak odniosą się do naszej 
propozycji.  
 Pan Bogdan Wachowiak mieszkaniec wsi Wojciechowo, poprosił o zajęcie stanowiska w 
kilku sprawach dotyczących bezpieczeństwa poruszania się w mieście Jaraczewo. Pierwsza kwestia 
dotyczy drogowskazu przy skrzyżowaniu drogi krajowej nr 12 z droga powiatową w kierunku 
Wojciechowa. Obecnie jest tam drogowskaz informujący o drodze w kierunku Ruska. Wiele razy 
osoby mieszkające w innej części kraju miały problem z dojazdem do Wojciechowa. Dlatego 
prośba aby znak informował również, że jest to droga do Wojciechowa. Druga sprawa dotyczy 
przejścia dla pieszych na ulicy Golskiej, przy skrzyżowaniu z drogą nr 12. Bliskość skrzyżowania 
powoduje niebezpieczeństwo dla przechodniów, ponieważ kierowca jadący od strony Jarocina nie 
widzi przechodnia wchodzącego na przejście od strony domu Państwa Regulskich w kierunku 
restauracji. Trzecia sprawa, to zbyt daleko namalowana linia ciągła na Rynku na drodze krajowej nr 
12, ponieważ możliwość skrętu do banku, jadąc od strony Wojciechowa jest dopiero bardzo blisko 
skrzyżowania i zakrętu w ulice Jarocińską. Problemem jest także brak widoczności znaku „zakaz 
zatrzymywania się”, który znajduje się na samym narożniku Rynku z ulicą Golską. Jadąc od strony 
Wojciechowa bardzo ciężko go zauważyć.  
 Sołtys Wojciechowa poprosiła o interwencje w sprawie uporządkowania terenu gdzie 
składowany jest gruz, ponieważ obecnie jest on bardzo zarośnięty, co spowoduje później 
rozprzestrzenienie się chwastów na inne pola. 

Sołtys Ruska poinformowała, że sołectwo Rusko wzięło udział w konkursie zorganizowanym 
przez Zespół Parków Krajobrazowych Województwa Wielkopolskiego. Podczas gali w Poznaniu 
otrzymaliśmy wyróżnienie i przeszliśmy do drugiego etapu. Pani Sołtys zadeklarowała również 
chęć wzięcia udziału w przyszłorocznej edycji konkursu. 

Przewodniczący Rady pogratulował i życzył powodzenia w dalszych etapach konkursu.  
Radny Kowalczyk zwrócił się z pytaniem gdzie zostanie przekazana nagroda pieniężna z 

konkursu „Sołtys roku”, który wygrał Sołtys Goli Bartosz Banaszak. 
Sołtys Goli wyjaśnił, że nagrodę przekaże Redakcja Gazety Jarocińskiej, tylko musimy 

uzgodnić na  jakie konto ( sołectwa czy gminy).  
Sołtys wsi Nosków poinformował, że podczas wizytacji świetlic wiejskich przez Komisję 

Rewizyjną powstało kilka wniosków  dotyczących świetlicy w Noskowie i zapytał, co dalej z tymi 
wnioskami (czy będą rozpatrywane).  

Burmistrz odpowiedział  sołtysowi wsi  Gola, że  pieniądze zostaną przez urząd  przekazana na 
konto sołectwa. 



Co do pytania sołtysa  wsi Nosków Burmistrz odpowiedział, że zgadza się z  zgłoszonymi 
wnioskami i przy podziale nadwyżki będą rozpatrywane.  

Przewodniczący Rady poprosił aby wyeliminować problem naklejania plakatów reklamowych 
na przystankach autobusowych w naszej Gminie. Najprostszym sposobem byłoby umieszczenie 
tabliczek z informacją o zakazie.  

Radny Józefiak przedstawił wniosek Zarządu OSP Góra o zakup sprzętu potrzebnego do 
oświetlenia miejsca zdarzenia w czasie akcji ratunkowych. Potrzebny sprzęt to agregat 
prądotwórczy oraz maszty oświetleniowe. Szacunkowy koszt wynosi 2.500,00 zł.  

Burmistrz Strugała wyjaśnił, że w naszej Gminie już podczas kadencji Wójta Pielarza przyjął 
się zwyczaj, że pieniądze przekazywane są do  Zarządu Gminnego OSP, który tworzy propozycje 
podziału tych środków. Nie zdarzyło się jeszcze aby ta zasada została złamana. Burmistrz 
poinformował, że wniosek nie zostanie przyjęty w taki sposób. Można przystać na prośbę Zarządu 
OSP Góra, jeśli zwróci się on do Zarządu Gminnego OSP i wtedy zostanie uwzględniony przy 
podziale środków.  

Radny Józefiak przyznał, że prawdopodobnie intencją nadawcy było przedstawienie sprawy 
podczas sesji Rady Gminy, aby zwiększyć szanse podczas podziału środków przez Zarząd Gminny. 
Burmistrz Strugała poinformował, że przez wszystkie lata sprawowania swojej funkcji nigdy nie 
ingerował w wewnętrzne sprawy straży, która sama decyduje o tym jakie potrzeby są najważniejsze 
w danym roku do zaspokojenia.  
 Radny Pera przyznał, że jeśli Zarząd Gminny kilka razy nie przychylił się do wniosku OSP 
Góra, to naturalnym adresatem jest Rada czy Burmistrz.  
 Burmistrz poinformował, że nie posiada wiedzy  by takie pisma były kierowane do Zarządu 
Gminnego OSP. A nawet w przypadku odrzucenia wniosku istnieją formy odwoławcze.  
 

17. Wnioski. 
 
 Wniosek Radnej Joanny Koźlik złożony w punkcie 5 porządku obrad „5. Interpelacje i 
zapytania radnych”.  
 

18. Zakończenie sesji. 
 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział i o godz. 11.45 zakończył XXVII Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 

 
Jaraczewo, dnia 20  lutego 2017 r. 
 
Protokółował:        PRZEWODNICZĄCY  RADY 
/-/Elżbieta Wyremblewska             /-/Roman Skrzypczak 
 
 
 


